

四川医学

Sichuan Yixue

月刊 1980年5月创刊 第35卷 第2期 2014年2月15日出版

主管单位

四川省卫生厅

主办单位

四川省医学会

主编

卓凯星

编辑部副主任

林晖

责任编辑

陈明清 李明富

编辑出版者

《四川医学》编辑部

成都市上汪家拐街39号

邮编 610041

电话 (028)86136765

网址 <http://scmj.scyx.org.cn>

发行者

总发行 四川省报刊发行局

订购 全国各地邮局

邮发代号 62-403

定价 每期 10.00 元

全年 120.00 元

发行范围 公开

国外总发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京 399 信箱 100044)

代号 BM6225

印刷单位

四川新华彩色印务有限公司

广告经营许可证

5101034000063

ISSN 1004-0501

CN 51-1144/R

本刊刊出文章不代表本刊编委会和编辑部观点

目次

基金论文

- 小鼠 microRNA-450 慢病毒过表达载体及抑制载体的构建及鉴定····· 余招焱,白燕南,张涛等(149)
- 老年骨折患者肺功能变化的分析研究····· 岳建彪,索钢,李霞(151)
- 槲皮素增敏阿霉素对小鼠淋巴细胞白血病的抗瘤效应····· 何海兰,黄茜,李琦智等(153)
- 乳酸杆菌对过敏性鼻炎大鼠血清 IFN- γ 和 IL-12 含量的影响····· 姜梁,胡晓艳,刘莫忠(156)
- 中国人获得性血友病 A 患者中一个 FVIII 基因多态性位点的发现····· 刁戈,马莉,孙盼等(159)
- BMSCs 移植联合电针治疗对脑出血大鼠巢蛋白表达的影响····· 何鸿晏,陈鸿羽,刘玉等(162)
- T₃₋₄N₀₋₂M₀ 近端胃癌胃裸区清扫加 D₂ 根治术 30 例疗效观察····· 袁森,譙时文,姜淮芃(165)
- 脑瘫患儿七氟醚吸入诱导喉罩置入最佳时机 BIS 值探讨····· 方略,赵泽宇,王馨雪等(168)
- 低出生体重儿胃肠外营养静脉通路的应用研究····· 涂国芳,廖惠玲,姜春等(171)

临床研究与经验

- 负压封闭引流技术在预防腹部Ⅲ类切口感染中的运用····· 陈锦锋,张兰(173)
- 陈旧性 Lisfranc 关节损伤的诊断与治疗····· 李伟,权毅,刘金标等(176)
- 改良 Goldberg 手术治疗成人直肠完全脱垂临床观察····· 魏东,王绍明,林伟等(178)
- 减慢血流速度对透析低血压治疗的影响探讨····· 郑建华,古萍,陈亚男(181)
- 重型颅脑损伤亚低温治疗 46 例临床观察····· 吴虹,蔡俊杰,方升(183)
- 30 例老年 COPD 患者与骨质疏松症相关性研究····· 罗仲流,黄青松(186)
- 关于 287 例避孕失败育龄妇女避孕方法调查与分析····· 李梅(188)
- 泡沫硬化剂联合大隐静脉高位结扎治疗大隐静脉曲张····· 蒋岚杉,白斗,武少辉等(190)
- 支气管哮喘诱导痰嗜酸性粒细胞阳离子蛋白与最大呼吸流速关系的研究·····
····· 陶绍华,管海峰,杨恂(193)
- 银离子联合藻酸盐敷料用于术后感染伤口的疗效分析····· 刘丽亚,杜玲,曾莉(195)
- 配戴 RGP 镜矫正中高度散光引起的弱视的疗效观察····· 陈俊,张然(197)
- 普米克令舒雾化时间对毛细支气管炎院后疗效的影响····· 蒋艳,蒲怀萍(200)
- 氢溴酸西酞普兰对心律失常射频消融术后抑郁障碍的疗效研究····· 饶隽,吴屹(202)
- 面肌痉挛微血管减压术(MVD)后面瘫的临床分析····· 张明,黄志刚,鄯克坤等(204)
- 原发性局限性膀胱淀粉样变性附 2 例报告及文献复习····· 王耀东,贺凯,袁光亚(207)
- 腹腔镜下治疗长段型先天性巨结肠 3 例临床分析····· 张勇,刘建,祝东强等(209)
- 腹腔镜下卵巢囊肿剥除术不同止血方式对残留卵巢功能的影响····· 钟艺华,王小丽(211)
- 乳腺囊性增生病乳腺全切除同期假体置入 25 例体会····· 陈斌(214)
- 7.5% 高渗氯化钠联合聚明胶肽注射液对腰麻后剖宫产心血管系统稳定作用····· 敖德富,朱玉霖(216)

【期刊基本参数】 CN51-1144/R * 1980 * m * A4 * 136 * zh * P * ¥10.00 * * 66 * 2014-2

热炎宁合剂治疗小儿上呼吸道感染 180 例临床研究	袁 杰,胡以信,卢玉蓉(219)
后路寰枢椎椎弓根螺钉短节段内固定治疗齿状突骨折并寰枢椎脱位	刘斐文,张 彤,孙川江等(221)
淡漠型甲亢患病危险因素的 Logistic 回归分析	毛绍蓉,唐小玲(224)
中西医结合治疗病毒性角膜炎 60 例疗效观察	吴赳赳(227)
水胶体敷料防治加贝酯致静脉炎效果观察	曾维艳,陈 雪,张 琴(229)
经肛门切除成人直肠扁平腺瘤 67 例临床分析	杨 彬,李之令,沈树安(231)
肾蒂淋巴管结扎术治疗乳糜尿 136 例疗效观察	何 贫,余 先,林 杰等(233)
腹腔镜和开放胆囊手术并发症临床比较	杨康明(235)
鼻内镜手术治疗慢性鼻窦炎的临床疗效及生存质量结局观察	刘森林(237)
中医辨证施治治疗化疗白细胞减少症的临床研究	沈富林,孙 云(239)
硬-腰联合麻醉在剖宫产中的应用效果分析	罗建伟(242)
89 例突发性耳聋综合治疗疗效与预后因素分析	黄立高,张治军,杨 林(244)
Bakri 球囊宫腔填塞在产后出血中的应用	廖晓焰,贺 娟,刘丹丹等(246)
MMT 活检手术在早期乳腺癌的应用探讨	任洪伟,罗 红,任庭州(248)
胞二磷胆碱联合综合疗法治疗弱视疗效观察	邵剑萍,冯卫东(250)
药品不良反应 85 例分析	周 菊(252)

检验医学

急性脑梗死患者 C-反应蛋白、同型半胱氨酸和糖化血红蛋白变化	胡 奎(253)
亚临床甲状腺功能异常在妊娠早期妇女中检测的临床意义	刘和莉(256)

影像医学

超声引导下 Mammotome 切除不同声像图乳腺肿块影响因素分析	吴晓莉,申俊玲,龚业琼等(258)
329 例动态心电图结果分析	樊 弘(260)

临床护理

维持性血透患者静脉留置针发生导管堵塞的原因分析及护理	温 怡,张 华,罗 芳等(262)
护理干预在减轻体检者静脉穿刺疼痛的运用	李忠琼,雷 晴,贺玉兰等(264)
舒适护理在过敏性紫癜患儿中的应用研究	周淑敏(266)
对维持性血液透析老年患者的护理	袁怀红,刁永书,黄佩宣等(268)
糖尿病肾病透析患者低血糖发生及护理干预的探讨	朱瑞蓉,王 洋,李迎春等(271)
类心绞痛患者抑郁状态评估及原因分析	姚 倩,胡咏梅,夏丽娜(273)
超声引导与盲穿星状神经节阻滞的效果观察与护理	谢瑞雪(275)
颅内压监护在高血压脑出血患者术后的护理	廖 红(277)
胆囊切除术后综合症运用护理干预的效果分析	李锡霞(279)

短篇报道与个案

以左下肺占位为特征的肺结核 1 例	吴明亚,李光清,陈秋伶(281)
肺结核球误诊为肺癌行肺叶切除 1 例	刘 彦,戴宏勋,郑晓梅等(282)
睾丸旁促结缔组织增生性小圆细胞肿瘤 1 例报告	李 雷,江 炜,王 洪等(283)

MAIN CONTENTS

- Construction and identification of lentiviral vector for microRNA-150 overexpression and inhibition. YU Zhao-yan, BAI Yan-nan, ZHANG Tao, et al (149)
- The analysis and research of the senile fracture in patients with pulmonary function changes. YUE Jian-biao, SUO Gang, LI Xia (151)
- Antitumor effects of quercetin with sensitization of doxorubicin in P 388 leukemia mice. HE Hai-lan, HUANG Qian, LI Qi-zhi, et al. (153)
- Effects of lactobacillus on serum levels IFN- γ and IL-12 in allergic rhinitis rats. JIANG Liang, HU Xiao-yan, LIU Dian-zhong (156)
- A polymorphism site of FVIII gene found in Chinese acquired hemophilia A patients. DIAO Ge, MA Li, SUN Pan, et al (159)
- The effects of BMSCs transplantation combined with electroacupuncture on the expression of Nestin in ICH rats. HE Hong-yan, CHEN Hong-yu, LIU Yu, et al (162)
- Curative effect research of T₃₋₄N₀₋₂M₀ distal gastric cancer after D₂ operation combining with stomach bare area cleaning. YUAN Miao, QIAO Shi-wen, JIANG Huai-wu (165)
- The value of bispectral index in the best time for laryngeal mask airway insertion during sevoflurane inhalation induction in children with cerebral palsy surgery. FANG Lue, ZHAO Ze-yu, WANG Xin-xue, et al (168)
- The applied research of parenteral nutrition venous channel for low birth weight infant. TU Guo-fang, LIAO Hui-ling, JIANG Chun, et al (171)
- Vacuum sealing drainage technique in the application of abdominal incision infection of tape III. CHEN Jin-feng, ZHANG Lan (173)
- The diagnosis and treatment of the old lisfranc fracture. LI Wei, QUAN Yi, LIU Jin-biao, et al (176)
- Clinical study of modified Goldberg to rectal prolapse patients. WEI Dong, WANG Shao-ming, LIN Wei, et al (178)
- Effects of slowing blood flow on the treatment of hypotension during hemodialysis. ZHENG Jian-hua, GU Ping, CHEN Ya-nan (181)
- Clinical observation of 46 patients with severe traumatic brain injury under mild hypothermia therapy. WU Hong, CAI Jun-jie, FANG Sheng (183)
- 30 Cases of Elderly Patients with COPD and Osteoporosis-related Research. LUO Zhong-liu, HUANG Qing-song (186)
- Survey and analysis of contraceptive methods about 287 reproductive women with contraceptive failure. LI Mei (188)
- Foam sclerotherapy combination with great saphenous vein high ligation in the treatment of varicose of great saphenous veins. JIANG Lan-sha, BAI Dou, WU Shao-hui, et al (190)
- The relationship of bronchial asthma induced sputum eosinophils cationic protein and peak expiratory flow. TAO Shao-hua, ZAN Hai-feng, YANG Xun (193)
- The analysis of the silver ionunited alginate material used in the infected wound after operation. LIU Li-ya, DU Ling, ZENG Li (195)
- The clinical effects of using RGP for amblyopia with midrange or high astigmatism. CHEN Jun, ZHANG Ran (197)
- The course of treatment study on pulmicort respules atomization for bronchiolitis. JIANG Yan, PU Huai-ping (200)
- The clinical results of citalopram hydrobromide tablets on depression disorder in patients with paroxysmal supraventricular tachycardia (psvt) after radiofrequency catheter ablation. RAO Jun, WU Yi (202)
- The clinical analysis of facial palsy after microvascular decompression for hemifacial spasm. ZHANG Ming, HUANG Zhi-gang, YAN Ke-kun, et al (204)
- The report of 2 cases of primary local amyloidosis in bladder and combined with literature review. WANG Yao-dong, HE Kai, YUAN Guang-ya (207)
- Laparoscopy in radical operation on long segment Hirschsprung disease: with a report of 3 cases. ZHANG Yong, LIU Jian, ZHU Dong-qiang, et al (209)
- Effect of different methods of hemostasis on residual ovarian function after laparoscopic ovarian cystectomy. ZHONG Yi-hua, WANG Xiao-li (211)
- Adenomamectomy combining breast augmentation in the patients with cystic mastopathy in 25 cases. CHEN Bin (214)
- Stabilization of cardiovascular system for cesarean section by infusion 7.5% hypertonic saline solution plus polygeline injection before spinal anesthesia. AO De-fu, ZHU Yu-lin (216)
- The clinical research to treat the upper respiratory tract infection in children with Reyaning for 180 cases. YUAN Jie, HU Yi-xin, LU Yu-rong (219)
- Treatment of odontoid process fracture combining atlantoaxial instability by posterior short segmental internal fixation with transpedicular screws. LIU Fei-wen, ZHANG Tong, SUN Chuan-jiang, et al (221)
- Logistic regression analysis of sick risk factors of apathetic hyperthyroidism. MAO Shao-rong, TANG Xiao-ling (224)
- Clinical observation of 60 cases of combining traditional Chinese and western medicine treatment of viral keratitis. WU Jiu-jiu. (227)
- Effect of water-colloid dressing for phlebitis induced by gabexate. ZENG Wei-yan, CHEN Xue, ZHANG Qin (229)
- Clinical analysis of 67 cases of trans-anus resection of adult flat rectal adenoma. YANG Bin, LI Zhi-ling, SHEN Shu-an. (231)
- Renal pedicle lymphatic disconnection in the treatment of chyluria; analysis of 136 cases. HE Pin, SHE Xian, LIN Jie, et al. (233)
- Laparoscopic and open cholecystectomy operation complication comparison. YANG Kang-ming (235)
- Clinical observation and life quality of nasal endoscopic surgery in the treatment of chronic nasosinusitis. LIU Sen-lin (237)
- Clinical study of TCM syndrome differentiation and treatment of chemotherapy leucopenia. SHEN Fu-lin, SUN Yun (239)
- Analysis of the application effects of combined spinal-epidural anesthesia in cesarean section. LUO Jian-wei (242)
- Analysis of factors influencing combined therapeutic effect and prognostic of sudden deafness in 89 patients. HUANG Li-gao, ZHANG Zhi-jun, YANG Lin (244)
- The change of C-reactive protein, homocysteine and glycosylated hemoglobin in patients with acute cerebral infarction. HU Kui (253)
- Clinical significance of detection of subclinical thyroid dysfunction in early pregnancy pregnant women. LIU He-li (256)
- Influencing factors of utilization of an ultrasound-guided Mammotome system as an approach to accomplishing complete eradication of breast lumps. WU Xiao-li, SHEN Jun-ling, GONG Ye-qiong, et al (258)
- Cause analysis for occlusion of vein detained needle in patients with maintenance hemodialysis and the nursing. WEN Yi, ZHANG Hua, LUO Fang, et al (262)
- Application of nursing intervention to reduce physical pain of venipuncture. LI Zhong-qiong, LEI Qing, HE Yu-lan, et al (264)
- Study on the comfort care in children with anaphylactoid purpura. ZHOU Shu-min (266)
- Nursing care of elderly maintenance hemodialysis patients. YUAN Huai-hong, DIAO Yong-shu, HUANG Pei-xuan, et al (268)
- Diabetic nephropathy dialysis patients with hypoglycemia occurred and nursing intervention. ZHU Rui-rong, WANG Yang, LI Ying-chun, et al (271)
- Analysis of depression on patients with chest pain symptom as angina pectoris. YAO Qian, HU Yong-mei, XI ALI-na (273)
- Postoperative nursing care of hypertensive cerebral hemorrhage with intracranial pressure monitoring. LIAO Hong (277)
- The Midi hospital of syndrome after cholecystectomy with nursing intervention effect analysis. LI Xi-xia (279)

Responsible Institution: Sichuan Provincial Health Bureau

Sponsor: Sichuan Medical Association

Chief Editor: ZHUO Kai-xing

Managing Director: LIN Hui

ISSN 1004-0501

CN 51-1144/R

Edited and Published by: Editorial Board of Sichuan Medical Journal (No. 39 Shangwangjiaguaijie, Chengdu 610041, China)

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P. O. Box 399, Beijing, China) Code No. BM6225

Printed by: Sichuan Xinhua Printing House